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Protokół Nr LIV/10 
 

z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytej  w dniu 28 kwietnia 2010 r. 

 
 
Obrady Rady rozpoczęły się o godz. 10.00 i trwały do 14.40. 
 
Nieobecny na sesji radny Rafał Olejnik. 
 
Obrady LIV/10 sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle otworzył Grzegorz Chudomięt, 
Przewodniczący Rady Miasta. Po przywitaniu zaproszonych gości i radnych 
stwierdził, że  zgodnie z listą obecności, na sali znajduje się 17 radnych, co stanowi 
kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał.  
 
W dalszej części poinformował o pisemnym wniosku Prezydenta Miasta o 
wprowadzenie pod obrady Rady trzech projektów uchwał: 
1. w sprawie dostosowania opisu granic stałych okręgów wyborczych na obszarze 

gminy Kędzierzyn-Koźle do stanu faktycznego 
2. dostosowania opisu granic stałych obwodów wyborczych na obszarze gminy 

Kędzierzyn-Koźle do stanu faktycznego 
3. utworzenia obwodów głosowania w szpitalach, domu pomocy społecznej i areszcie 
śledczym, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na 
2010 r. 

 
Dariusz Jorg, Przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej poinformował, że 
komisja opiniowała wyżej wymienione projekty uchwał na posiedzeniu 21.04.br. 
Dwa projekty, tj.: 
- w sprawie utworzenia obwodów głosowania  w szpitalach, domu pomocy społecznej i 
areszcie śledczym, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na 2010 
rok. 
- oraz w sprawie dostosowania opisu granic stałych obwodów głosowania na obszarze 
gminy Kędzierzyn-Koźle do stanu faktycznego komisja zaopiniowała pozytywnie.  
Natomiast opiniując projekt uchwały w sprawie  dostosowania opisu granic stałych 
okręgów wyborczych na obszarze gminy Kędzierzyn-Koźle do stanu faktycznego 
komisja złożyła wniosek do Prezydenta Miasta w sprawie wykonania symulacji zmian 
w dwóch okręgach wyborczych na obszarze gminy Kędzierzyn-Koźle tj. aby os. 
Kłodnica z okręgu wyborczego nr 1 przyłączyć do okręgu wyborczego nr 2 (os. 
Pogorzelec).  

W związku z tym zwrócił się z prośbą aby nie wprowadzać do dzisiejszego 
porządku obrad punktu, w którym Rada miałaby rozpatrzyć ww projekt uchwały, lecz 
wstrzymać się z podjęciem uchwały do czasu zajęcia stanowiska przez Komisję 
Prawno-Administracyjną. 
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Po upewnieniu się, że nie ma więcej wniosków w sprawie zmian w porządku obrad, 
przewodniczący obrad poddał pod głosowanie kolejno: 
1. wniosek o wprowadzenie pod obrady Rady projektu uchwały w sprawie   
dostosowania opisu granic stałych okręgów wyborczych na obszarze gminy 
Kędzierzyn-Koźle do stanu faktycznego 
„za” oddano 3 głosy 
„przeciw” 12 głosy 
„wstrzymujących się” 1 głos 
Wniosek nie uzyskał akceptacji Rady 
 
2. wniosek o wprowadzenie pod obrady Rady projektu uchwały w sprawie 
dostosowania opisu granic stałych obwodów głosowania na obszarze gminy 
Kędzierzyn-Koźle do stanu faktycznego 
„za” oddano 16 głosy 
„przeciw” 0 głos 
„wstrzymujących się” 1 głos 
Wniosek uzyskał akceptację Rady 
 
3. wniosek o wprowadzenie pod obrady Rady projektu uchwały w sprawie utworzenia 
obwodów głosowania w szpitalach, domu pomocy społecznej i areszcie śledczym, 
ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych w 
wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na 2010 r. 
„za” oddano 16 głosy 
„przeciw” 0 głos 
„wstrzymujących się” 1 głos 
Wniosek uzyskał akceptację Rady 
 
Po uwzględnieniu zmian wynikających z przyjęcia ww. wniosków porządek obrad 
sesji Nr LIV/10 przedstawia się jak niżej: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji odbytej 31 marca 2010r. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
4. Informacja Prezydenta Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje                 

i zapytania. 
 
Część I –  absolutoryjna 

1. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2009 
1. wystąpienie Prezydenta Miasta  
2. wystąpienie Skarbnika Miasta 
3. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej i komisji 

problemowych do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2009 
4. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium oraz 

opinii RIO do wniosku Komisji Rewizyjnej 
5. dyskusja 

2.  Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta 
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Część II – sprawy bieżące 
 
1. Informacja o realizacji programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z 

organizacjami pozarządowymi na rok 2009 – realizowana przez Wydział Polityki 
Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i Zdrowia oraz Wydział Kultury Sportu i 
Rekreacji 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1. wyrażenia opinii dot. podwyższenia kapitału zakładowego MZEC Sp. z o.o., 

wniesienia wkładu na pokrycie tego podwyższenia i objęcia udziałów w zamian 
za wniesiony wkład (infrastruktura węzła cieplnego w Hali Targowej) 

2. wyrażenia opinii dot. podwyższenia kapitału zakładowego MZEC Sp. z o.o., 
wniesienia wkładu na pokrycie tego podwyższenia i objęcia udziałów w zamian 
za wniesiony wkład (dz. nr: 37/19, 37/21) 

3. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Kędzierzynie-Koźlu 
w obrębie Kłodnica przy ul. Xawerego Dunikowskiego, składającej się z działki 
nr 1250 km 8, stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle 

4. zmian w budżecie miasta na rok 2010 
5. dostosowania opisu granic stałych obwodów głosowania na obszarze gminy 

Kędzierzyn-Koźle do stanu faktycznego 
6. utworzenia obwodów głosowania w szpitalach, domu pomocy społecznej i 

areszcie śledczym, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych 
komisji wyborczych w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej 
zarządzonych na 2010 r. 

 
3. Wolne wnioski 
4. Zakończenie obrad. 
 
Ad. 2. 
Radni nie wnieśli uwag do protokółu sesji odbytej 31.03.2010r. i 14.04. 2010 r. 
 
Ad.  3.  
Informację o pracach komisji problemowych Rady Miasta, Przewodniczącego oraz 
bieżącej korespondencji w okresie międzysesyjnym przedstawił Przewodniczący Rady 
Miasta Grzegorz Chudomięt. 

(pisemna informacja stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 4. 
Informację o działaniach i decyzjach podjętych przez Prezydenta Miasta w okresie 
międzysesyjnym przedstawił  Prezydent Miasta Wiesław Fąfara. 

(pisemna informacja stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 5. 
Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje i 
zapytania. 
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Ryszard Masalski przedstawił interpelacje – zapytania : 
1) w sprawie wydanych przez Dyrektora MOPS decyzji 
2) możliwości udostępniania nieodpłatnie cyklicznych audycji zamieszczanych 

przez Radio PARK na stronie internetowej  
3) w sprawie planów inwestycyjnych dot. działek 1759/1 oraz 1761 
4) w sprawie wykorzystania boiska ORLIK przy ul. 9 Maja 
5) zaawansowania prac na zadaniach inwestycyjnych: wykonanie boiska przy ul. 

Zwycięstwa oraz wykonanie kanalizacji burzowej (odwadniającej drogi) na os. 
Blachownia. 

(pisemne interpelacje w załączeniu do protokołu) 
Ponadto odczytał oświadczenie dot. zamiaru wystąpienia do Wojewódzkiego 
Inspektoratu Ochrony Środowiska w Opolu w sprawie negatywnego wpływu rowu R-3 
na środowisko. 
Na zakończenie nawiązał do listu otwartego pracowników Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej –   zwrócił się z prośbą o powołanie specjalnej komisji, która 
wyjaśniłaby  okoliczności i przyczyny powstania listu otwartego oraz zweryfikowała 
zawarte w piśmie informacje. 
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara odnosząc się do sprawy rowu R-3 – wyjaśnił, że 
jego deklaracja dotyczyła zabezpieczenia środków w II półroczu. 
 
Ryszard Pacułt przedstawił trzy pytania dot.  działki przy ul. M. Konopnickiej, tj. : 
- kiedy działka ta została sprzedana, 
- kto wydał zezwolenia na wypełnienie ziemią terenu tej  działki  
- oraz kto i kiedy zezwolił na wycinkę drzew rosnących na tej posesji. 

Ponadto zwrócił się z pytaniem w sprawie terminu wykonania drogi między 
zejściem z parku, od ulicy Filtrowej do ulicy Zamkowej. 
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara zadeklarował sprawdzenie i udzielenie pisemnej 
odpowiedzi na pytania dot. działki przy ul. Konopnickiej. Udzielając wyjaśnień na 
temat wykonania zejścia  z parku poinformował, że została wykonana dokumentacja 
techniczna. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś tytułem uzupełnienia poinformowała, że 
działka została wydzierżawiona, a zgodę na wycinkę topól wydało Starostwo. 
Zadeklarowała również sprawdzenie czy wycinka drzew została wykonana zgodnie z  
wydaną decyzją.   
Ponadto nawiązując do tematu rowu R-3 poinformowała o działaniach 
rozpoznawczych rynku w celu zlecenia wykonania ponownych badań zawartości tego 
rowu. Analiza porównawcza nowych wyników i z 2005 roku pozwoli prezydentowi 
miasta na podjęcie adekwatnej decyzji. Jednocześnie zwróciła się z prośbą aby 
Komisja Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego przeprowadziła wizję w 
celu zobiektywizowania wrażeń dot. oddziaływania rowu R-3 na środowisko.  
Udzielając odpowiedzi na temat zaawansowania prac związanych z wykonaniem 
boiska przy ul. Zwycięstwa poinformowała o rozstrzygniętych przetargach na 
wykonanie boisk osiedlowych. 
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Ryszard Masalski poinformował o incydencje jaki miał miejsce w autobusie MZK,  
między pasażerem jadącym bez biletu, a kontrolerem biletów. Jednocześnie 
zaproponował ponowne rozważenie jego propozycji aby kontrolerów biletów 
wspomagali strażnicy Straży Miejskiej.  
 
Grzegorz Chudomięt odnosząc się do propozycji Ryszarda Masalskiego zwrócił 
uwagę na uprawnienia Straży Miejskiej. Podzielił się również obserwacjami z innych 
miast  na temat stosowanych rozwiązań, których celem jest zminimalizowanie 
problemu bezbiletowej jazdy (np. pasażerowie wsiadają przednimi drzwiami, w 
pobliżu kierowcy, który sprawdza bilety, a jeżeli jest potrzeba to je sprzedaje.) 
 
Halina Mińczuk poprosiła o informacje na temat: 
- planów doposażenia i ogrodzenia placu zabaw przy ul. R. Wagnera 
- potencjalnego nabywcy  terenu portu – zwróciła uwagę, że teren ten jest 
dewastowany 
- statusu ulicy Elewatorowej. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś na wstępie poinformowała o  planach 
sukcesywnego grodzenia wszystkich placów zabaw, szczególnie znajdujących się w 
pobliżu dróg. W dalszej części odniosła się do pytań dot. pozyskania nabywcy na 
sprzedaż terenów portu oraz dot.  statusu ulicy Elewatorowej –  poinformowała o 
piśmie z 21.04.br., gdzie zawarta jest szczegółowa informacja na temat stanu 
sprzedaży terenów Portu Koźle oraz statusu sprawy związanej z przejęciem ulicy 
Elewatorowej. (pismo to zostało skierowane do Komisji Strategii i Rozwoju). 
 
Jerzy Majrzchak zwrócił się z pytaniem w sprawie harmonogramu uruchomienia 
obwodnicy. 
 
Szczegółową informację przedstawiła Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś. 
 
Ewald Świentek upewnił się w kwestii terminu przeprowadzenia wizji rowu R-3 oraz 
zwrócił uwagę na korzystny wpływ obwodnicy na zmniejszenie zapylania powietrza w 
ciągu komunikacyjnym  w Koźlu. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś poinformowała o planach zmiany organizacji 
ruchu dla pojazdów ciężarowych. 
 
Zbigniew Barszcz  zwrócił się z pytaniami w sprawie: 
- możliwości realizacji wniosku wspólnoty mieszkaniowej budynku przy ul. 
Przechodniej w sprawie poszerzenia istniejącego parkingu 
- organizacji ruchu pieszego i rowerowego w okresie remontu mostu im. J. Długosza. 
 
Grzegorz Chudomięt zwrócił się z prośbą o podjęcie działań zmierzających do: 
- załatania dziur pod wiaduktem, 
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- uporządkowania ścieżek rowerowych – podał przykład nieuporządkowanej po 
okresie zimowym ścieżki rowerowej do os. Azoty. 
 
Na powyższe  pytania radnych odpowiedzi udzieliła Z-ca Prezydenta Brygida 
Kolenda-Łabuś. 
 
Przed przystąpieniem do realizacji kolejnych punktów porządku obrad prowadzący 
obrady Grzegorz Chudomięt ogłosił 10-cio  minutową przerwę (od 11.30 do 11.40) 
 
Po wznowieniu obrad i stwierdzeniu kworum Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz 
Chudomięt poinformował o pilnych obowiązkach prezydenta miasta, które 
spowodowały że nie może  uczestniczyć chwilowo w obradach Rady. W związku z 
tym zaproponował aby  przystąpić do realizacji  części II porządku obrad, a część 
absolutoryjną zrealizować po powrocie prezydenta miasta. 
 
Radni przez aklamację przyjęli wnioskowaną zmianę. 
 
 
Część II. 
 
1. Informacja o realizacji programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z 

organizacjami pozarządowymi na rok 2009 – realizowana przez Wydział Polityki 
Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i Zdrowia oraz Wydział Kultury Sportu i 
Rekreacji 

(materiał pisemny stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Radni nie wznieśli żadnych uwag do przedłożonej informacji.  
Przewodniczący Rady Grzegorz Chudomięt stwierdził przyjęcie Informacji o 
realizacji programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami 
pozarządowymi na rok 2009. 
 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1. wyrażenia opinii dot. podwyższenia kapitału zakładowego MZEC Sp. z o.o., 
wniesienia wkładu na pokrycie tego podwyższenia i objęcia udziałów w zamian 
za wniesiony wkład (infrastruktura węzła cieplnego w Hali Targowej) 

 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Radni -  nie wnosząc żadnych zmian -  jednogłośnie, tj. 16 głosów „za” podjęli 
uchwałę. 
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Uchwała Nr LIV/622/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn - Koźle 
z dnia 28 kwietnia 2010 roku 

 
 

w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego 
Zakładu Energetyki Cieplnej Spółka z o.o. , wniesienia wkładu na pokrycie tego 
podwyższenia i objęcia udziałów w zamian za wniesiony wkład. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 

2. wyrażenia opinii dot. podwyższenia kapitału zakładowego MZEC Sp. z o.o., 
wniesienia wkładu na pokrycie tego podwyższenia i objęcia udziałów w zamian 
za wniesiony wkład (dz. nr: 37/19, 37/21) 

 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Radni -  nie wnosząc żadnych zmian -  jednogłośnie, tj. 16 głosów „za” podjęli 
uchwałę. 
 

Uchwała Nr LIV/623/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn - Koźle 
z dnia 28 kwietnia 2010 roku 

 
w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego 
Zakładu Energetyki Cieplnej Spółka z o.o. , wniesienia wkładu na pokrycie tego 
podwyższenia i objęcia udziałów w zamian za wniesiony wkład. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 

3. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Kędzierzynie-Koźlu 
w obrębie Kłodnica przy ul. Xawerego Dunikowskiego, składającej się z działki 
nr 1250 km 8, stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle 

 
 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Radni -  nie wnosząc żadnych zmian -  podjęli uchwałę stosunkiem głosów: 
„za” 15 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 2 głosy 
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Uchwała Nr LIV/624/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 kwietnia 2010 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w 
Kędzierzynie - Koźlu w obrębie Kłodnica przy ul. Xawerego Dunikowskiego, 
składającej się z działki nr 1250 k.m.8, stanowiącej własność Gminy 
Kędzierzyn-Koźle.  

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 

4. zmian w budżecie miasta na rok 2010 
 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ryszard Masalski na wstępie podziękował Pani Prezydent Brygidzie Kolendzie-Łabuś 
za zainteresowanie problemem rowu R-3, czego wyrazem jest propozycja 
przeprowadzenia wizji lokalnej przez Komisję Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego.  
W dalszej części przypomniał deklarację prezydenta miasta z sesji odbytej 31 marca 
br.  w sprawie zabezpieczenia z pierwszych wolnych środków kwoty na sfinansowanie 
badań cieków rowu R-3. W związku z tym, że zadanie to nie zostało uwzględnione w 
przedłożonym projekcie uchwały proponuje aby Rada nie podejmowała dzisiaj 
uchwały, jako wyraz nacisku na prezydenta miasta. 
Poinformował również o wniosku Komisji Prawno-Administracyjnej popartym przez 
Komisję Strategii i Rozwoju aby Prezydent Miasta wskazał powody niewprowadzenia  
do projektu uchwały  w sprawie zmian w budżecie miasta zadania dot. zbadania 
składu chemicznego rowu R-3 w os. Blachownia i innych o podobnym charakterze, w 
ramach wolnych środków. 
(w trakcie realizacji punktu prowadzenie obrad przejęła Wiceprzewodnicząca Rady 
Miasta Joanna Urbanik-Kapka. 
 
Wojciech Kapka poprosił o informację na temat poziomu wpłat z tytułu odpłatnego 
nabycia prawa własności oraz środków zabezpieczonych w budżecie miasta na zakup 
sprzętu medycznego dla SP ZOZ. 
  
Na powyższe pytania odpowiedzi udzielili Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś i 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara. 
 
Po stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji, prowadząca obrady Joanna Urbanik 
Kapka poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 11 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 2 głosy 
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Uchwała Nr  LIV/625/10  
   

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 28 kwietnia 2010r.      

 
w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2010  

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 

 
5. dostosowania opisu granic stałych obwodów głosowania na obszarze gminy 

Kędzierzyn-Koźle do stanu faktycznego 
 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Prawno-Administracyjnej Andrzej Stypułkowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Radni -  nie wnosząc żadnych zmian -  jednogłośnie, tj. 14 głosów „za” podjęli 
uchwałę. 
 

Uchwała Nr LIV/626/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 kwietnia 2010 r.   

 
w sprawie dostosowania opisu granic stałych obwodów głosowania na obszarze gminy 
Kędzierzyn-Koźle do stanu faktycznego. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 

6. utworzenia obwodów głosowania w szpitalach, domu pomocy społecznej i 
areszcie śledczym, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych 
komisji wyborczych w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej 
zarządzonych na 2010 r. 

 
Z-ca Przewodniczącego Komisji Prawno-Administracyjnej Andrzej Stypułkowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Radni -  nie wnosząc żadnych zmian -  jednogłośnie, tj. 15 głosów „za” podjęli 
uchwałę. 
 

Uchwała Nr LIV/627/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 kwietnia 2010 roku 

 
w sprawie utworzenia obwodów głosowania w szpitalach, domu pomocy społecznej 
i areszcie śledczym, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na 2010 rok. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
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Prowadzenie obrad ponownie przejął Przewodniczący rady Miasta Grzegorz 
Chudomięt. 
 
Część I –  absolutoryjna 

 

1.Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2009 
Pisemne sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za rok 2009 stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

1. wystąpienie Prezydenta Miasta  
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara w wystąpieniu poinformował, że Rada Miasta 
uchwaliła budżet miasta na rok 2009 na sesji 5 lutego 2009 r. ustalając dochody i 
przychody na łączną kwotę 216.578.774,00zł oraz wydatki i rozchody na łączna kwotę 
216.578.774,00zł. 
W dalszej części omówił i uzasadnił główne kierunki zmian w budżecie miasta. 

Na zakończenie podziękował swoim Zastępcom, Skarbnikowi, Sekretarzowi 
Miasta, dyrektorom i pracownikom jednostek zakładów budżetowych, kierownikom i 
pracownikom Urzędu Miasta, którym przyszło realizować budżet miasta w 2009 roku. 
 

2. wystąpienie Skarbnika Miasta 
 
Skarbnik Miasta Alina Janik omówiła strukturę rodzajową dochodów i wydatków 
budżetu miasta na rok 2009. 
  

3. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej i komisji 
problemowych do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2009 

 
Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Joanna Urbanik-Kapka odczytała uchwałę nr 
68/2010 z dnia 16 kwietnia 2010 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii o sprawozdaniu Prezydenta Miasta z 
wykonania budżetu miasta Kędzierzyn-Koźle  za 2009 rok  - opinia pozytywna 

(pisemna uchwała wraz z uzasadnieniem  stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
 
Przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego 
Ewald Świentek poinformował, że komisja sprawozdanie z wykonania budżetu miasta 
za rok 2009 - ze szczególnym uwzględnieniem wykonania GFOŚ i GW -  
zaopiniowała pozytywnie stosunkiem głosów: 5 „za”, „przeciw” 0, „wstrzymujących 
się” 1 głos.   
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  Zbigniew Peczkis 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdania z wykonania  
budżetu miasta za 2009 r.(stosunkiem głosów „za” 5, „wstrzymujących się” 2 głosy, 
„przeciw” 0) w zakresie oświaty, kultury i kultury fizycznej. 
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Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 
rok 2009 stosunkiem głosów: „za” 5, przeciw” 0, „wstrzymujących się” 3 głosy. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej  Andrzej Stypułkowski 
poinformował, że komisja stosunkiem głosów: 2 „za” , 1 „przeciw”,  „wstrzymujących 
się” 2 głosy pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania  budżetu miasta za 
2009 r. w zakresie ochrony przeciwpożarowej i porządku publicznego. 
 
Opinię Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny odczytał Przewodniczący 
Rady Miasta Grzegorz Chudomięt - komisja jednogłośnie 4 głosy „za” - pozytywnie 
zaopiniowała sprawozdanie z realizacji budżetu miasta za rok 2009 w zakresie 
zdrowia i opieki społecznej.  
 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Andrzej Kopeć poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 
2009 w części przypisanej Komisji Strategii i Rozwoju (3 „za” , 1 „przeciw” 0,  
„wstrzymujących się” 2 głosy. 
 
 

4. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium oraz 
opinii RIO do wniosku Komisji Rewizyjnej 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Masalski na wstępie wyraził 
ubolewanie, że posiedzenia Komisji Rewizyjnej na których analizowano sprawozdanie 
z wykonania budżetu miasta na rok 2009 oraz formułowano wniosek w sprawie 
udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta z tytułu wykonania budżetu miasta za 
rok 2009 – odbywały się – mimo zaproszenia - bez udziału Prezydenta Miasta, 
kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz kierowników Wydziałów Urzędu 
Miasta.  
W dalszej części odczytał uzasadnienie i uchwałę Nr 1/2010 Komisji Rewizyjnej  
z dnia 12 kwietnia 2010 r. w sprawie opinii o wykonaniu budżetu miasta za rok 2009 i 
wniosku o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Kędzierzyn-Koźle za 2009 r.  
– Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu miasta za 2009 r. i 
wnioskuje  do Rady Miasta o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta z tytułu 
wykonania budżetu miasta za rok 2009 (Komisja przyjęła tak sformułowany wniosek 
stosunkiem głosów: 4 „za”, „przeciw” 1, „wstrzymujących się” 1 głos) 

(uchwała Nr 1/2010 wraz uzasadnieniem stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt odczytał uchwałę Nr 191/2010 z 
dnia 16 kwietnia 2010 r.  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Opolu do wniosku Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna 

(pisemna uchwała wraz z uzasadnieniem  stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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Dyskusja 
 
Ryszard Masalski – na wstępie poinformował, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej  
głosował „przeciw” wnioskowi o treści jak wyżej. W dalszej części przedstawił 
argumenty uzasadniające głosowanie  „przeciw”: 
- ma żal do prezydenta miasta, że bardziej interesował się zadaniami lansowanymi 
przez siebie niż zadaniami wprowadzonymi do pierwotnej wersji budżetu miasta na 
wniosek Rady; 
-  podczas kontroli dwóch zadań inwestycyjnych ( boisko Orlik przy ul. 9 Maja oraz 
przebudowa ulicy Szopena) dopatrzył się w jego ocenie niestaranności i lakoniczności 
zapisów w  dziennikach budów, które jego zdaniem, powodują  brak transparentności 
tych zadań. Ponadto uporczywa niechęć prezydenta miasta przeprowadzenia badań 
przekroju wykonywanej modernizacji drogi lub testu na odbicie piłki od murawy 
boiska, rodzi jego wątpliwości czy inwestycje te zostały wykonane zgodnie ze sztuką; 
- podczas prac Komisji Rewizyjnej  nie uzyskał przekonywującej argumentacji o 
skuteczności i celowości wydatków związanych z realizacją programu aktywizacji 
społeczno-zawodowej bezrobotnych „Nowe Szanse” - program realizowany przez 
MOPS; 
- poinformował o trudnościach jakie napotkał chcąc spotkać się lub skontaktować 
telefonicznie z prezydentem miasta w celu wyjaśnienia wątpliwości, które zrodziły się 
w trakcie posiedzenia komisji; 
- powołując się na regulacje zawarte w art. 7 ust 1 pkt 13 ustawy o samorządzie 
gminnym, z którego wynika, że zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty należy do 
zadań własnych gminy. W szczególności zadania własne obejmujące sprawy cmentarzy 
gminnych – podzielił się wątpliwościami czy usługi pogrzebowe i sprzedaż wieńców  
świadczone przez Miejski Zakład Cmentarny mieszczą się w zakresie  obejmującym 
sprawy cmentarzy gminnych. W związku z tym, czy dochody MZC z tego typu usług 
są uprawnione; 
- na zakończenie poinformował o decyzji prezydenta miasta z dnia 22.04.2009 r.  w 
której wyraził zgodę na usunięcie 69 drzew rosnących na działce przy ul. Pionierów. 
Jego zdaniem gdyby gmina sprzedała na własność obecnemu użytkownikowi ww. 
działkę to podmiot ten jako właściciel działki, musiałby z tytułu wycinki drzew, 
zapłacić gminie ok. 1 mln. zł. W związku z tym dziwi się, że gmina zamiast sprzedaż 
własność sprzedała tylko prawo wieczystego użytkowania pozbawiając się w ten 
sposób dochodu w wys. 1 mln. zł.  
 
Wojciech Kapka w wypowiedzi podzielił się swoimi zastrzeżeniami dot. relacji Rady z 
Prezydentem Miasta oraz roli Rady w procedurze uchwalania budżetu miasta. Jego 
zdaniem od początku kadencji, z przyczyn naturalnych, między Radą a Prezydentem 
Miasta trwa spór, który obejmuje także budżet i jego ocenę. Przypomniał, że Rada 
wielokrotnie lecz z niewielkim skutkiem, zwracała się do Prezydenta Miasta o zmianę 
podejścia w kwestii tworzenia budżetu i uwzględniania znaczenia Rady w procedurze 
uchwalania budżetu. Wyraził nadzieję, że w przyszłości sytuacja ta ulegnie zmianie. 
Na zakończenie poinformował, że aby nie pogłębiać sporu przedłożone dzisiaj 
sprawozdanie i problemy jakie Rada miała z Prezydentem Miasta „owieje kurtyną 
milczenia”. 
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Andrzej Kopeć na wstępie wyraził opinię, że trudno dzisiaj sensownie uzasadnić 
głosowanie przeciwko udzieleniu absolutorium Prezydentowi Miasta. Budżet miasta w 
2009 r. został przegłosowany przez Radę i wykonany w dziewięćdziesięciu kliku 
procentach. Zadania znajdujące się w budżecie zostały wprowadzone głosami radnych. 
W dalszej części przypomniał, że budżet miasta uchwalony 5 lutego 2009 r. zawierał 
inny zestaw zadań, który został skorygowany 5 marca 2009 r. Na zakończenie omówił 
istotę wprowadzonych zmian. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś w wystąpieniu udzieliła wyjaśnień na temat 
wydanej decyzji prezydenta miasta w sprawie wycinki drzew na działce przy ul. 
Pionierów.  
 
Jako ostatni w dyskusji głos zabrał Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz 
Chudomięt. Na wstępie zwrócił uwagę, że jest to ostatni budżet, który podlega ocenie 
Rady w kończącej się kadencji. 
W dalszej części poruszył tematy: 
- wzrastającego zadłużenia MZBK spowodowanego nieskuteczną egzekucją 
należności z tytułu najmu lokali mieszkalnych, 
- braku ukierunkowanych działań i rozwiązań, które miałyby spowodować 
zmniejszenie z budżetu miasta dotacji np. dla MZK  i MZBK, 
- poruszając temat remontu kozielskiego Domu Kultury wyraził obawy, że jest to 
kolejny obiekt użyteczności publicznej który po oddaniu do użytku będzie generował 
gminie wysokie koszty utrzymania. 
Na zakończenie wyraził żal że gmina nie ma żadnego planu   zmniejszania wydatków 
w działach realizowanych przez gminę i  finansowanych z budżetu miasta.  
 
 
2.  Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta 
 
Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt odczytał i poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie  absolutorium dla Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z 
tytułu wykonania budżetu miasta za rok 2009: 
 
„§ 1.  Po rozpatrzeniu: 

1) sprawozdania Prezydenta Miasta z wykonania budżetu miasta Kędzierzyn-
Koźle   za rok 2009 i opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu na temat 
tego sprawozdania, 

2) wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi 
Miasta   z tytułu wykonania budżetu miasta za rok 2009 i opinii Regionalnej 
Izby Obrachunkowej     w Opolu na temat tego wniosku, 

udziela się  Prezydentowi Miasta absolutorium   z tytułu wykonania budżetu 
Miasta  Kędzierzyn-Koźle za rok 2009. 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w sposób 
zwyczajowo przyjęty.” 
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„za” udzieleniem absolutorium głosowało  13 radnych, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 7 głosów 
Rada Miasta podjęła uchwałę 
 

Uchwała Nr LIV/628/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 kwietnia 2010 r. 

 
w sprawie  absolutorium dla Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z tytułu wykonania budżetu miasta za rok 2009 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 

 
Prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt ogłosił 10-cio minutową przerwę (od 14.05 
do 14.15) 
 
Po wznowieniu obrad, stwierdzeniu kworum przystąpiono do realizacji  punktu 3 
części II porządku obrad 
 
Ad. 3. 
Wolne wnioski. 
 
Ryszard Masalski nawiązując do „listu otwartego” pracowników Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej zgłosił wniosek o zwołanie doraźnej komisji do zbadania i 
wyjaśnienia przyczyn i okoliczności powstania listu otwartego oraz weryfikacji 
zawartych w nim zarzutów.  
 
W dyskusji na temat  proponowanego wniosku  głos zabrali: 
- Grzegorz Chudomięt – podzielił się swoimi wątpliwościami na temat uprawnień 
Rady w kwestii rozważania zasadności zarzutów dot. zachowania radnego 
 
- Wojciech Kapka zaproponował aby temat ten zbadała Komisja Rewizyjna 
- Ryszard Pacułt zaproponował zbadanie sprawy przez Komisję Prawno-
Administracyjną 
 
- radca prawny Maciej Pająk sceptycznie odniósł się do wniosku zaproponowanego 
przez Ryszarda Masalskiego - zwrócił uwagę na prawne kwestie dot. braku uprawnień 
komisji problemowych Rady  w zakresie badania etyczności postępowania radnego. 
Jednocześnie zaproponował radnemu Ryszardowi Masalskiemu skorzystanie z innych 
procedur – z sądowymi włącznie, jednak bez angażowania Rady Miasta. 
 
Ryszard Masalski wycofał wniosek. 
 
Joanna Urbanik-Kapka przedstawiła wniosek w brzmieniu „Proszę o wystąpienie do 
GDDKiA o możliwość podświetlenia lub/i oświetlenia mostu im. Józefa Długosza 
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w Kędzierzynie-Koźlu przy okazji przeprowadzenia prac remontowych lub/i analizę 
możliwości wykonania tego zadania z wolnych środków budżetu miasta w roku 2010” 
Radni nie wnieśli żadnych uwag przyjmując wniosek stosunkiem głosów: 
„za” oddano  16 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 3 głosy 
 
Ewald Świentek poprosił o informację na temat realizacji wniosku dot. wykonania 
ulicy Kanonierów i parkingu przy przedszkolu przy ul. Filtrowej  
 
Z-ca Prezydenta Miasta Brygida Kolenda-Łabuś poinformowała, że zadania te będą 
wzięte pod uwagę w ramach uzyskanych oszczędności po rozstrzygniętych  
przetargach. 
 
Ad. 4. 
Zakończenie obrad 

 
W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad – Przewodniczący Rady 
Miasta Grzegorz Chudomięt zamknął LIV/10 sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.  
 
Sesja zakończyła się o godz. 14.40. 

 
Przewodniczący obrad 
Grzegorz Chudomięt 

 
Protokołowała: H. Olkowska 

 
 
 


